
Referat Ordinær Generalforsamling 2024 i Islandsheste-
klubben Villingur 

Tidspunkt: onsdag den 6. marts 2024 kl. 18.00 

Sted: Galleriet på Mantziusgården, Johan Mantziusvej 7 A, 3460 Birkerød 

  

PROGRAM:  

Kl. 18. Spisning med heste-hyggesnak.  

Kl. 18.30 starter generalforsamling med beretning samt fotos med fortællinger fra året der 

gik, og hvad der skal ske i 2024 ved medlemmer af bestyrelsen.  

  

DAGORDEN OG REFERAT: 

1. Valg af dirigent og referent. 

Leif er valgt til dirigent. Dirigenten byder velkommen. Og konstaterer der er korrekt indkaldt 

til General forsamlingen. Og beder om at der næste år sættes dato på invitationen. Lotte 

er valgt til referent. 

 

2. Beretning om klubbens virksomhed ved formand Karin: 

Har taget over efter Anne, og tak til Anne for stadig at være aktiv i bestyrelsen og for at 

arrangere Orienteringsridt. 2023 har budt på både nye og traditionelle aktiviteter. Af nye 

tiltag kan fremhæves Anemonetur i Folehaveskoven med afslutning hos Louise. 

Nattergaletur (som Anne sagde var for sent – og det var det), men en god og hyggelig tur i 

Rude Skov, der sluttede med morgenmad på Ravnsnæsvej. Distanceridt (Villingur special) 

i september. Sjov aktivitet – og tydeligt at flere havde øvet sig.  

Indhegning af urørt skov med fx heste, køer. Påvirker bl.a. Sjælsølund, hvor der er planer 

om indhegning af en stor del af skoven. Villingur har v. Anne udarbejdet et høringssvar 

med hjælp fra DRF og andre i Annes netværk.  

Villingurs40 års fødselsdag i august 2024, hvilket skal fejres. Tirsdagstur har 10 år 

fødselsdag. 

Formandens beretning er godkendt.  

 

3. Fremlæggelse af regnskab for 2023 ved Dorte 

Dorte gennemgik klubbens regnskab med de væsentligste poster under indtægter og 

udgifter. Regnskabet er godkendt af Malene (revisor). Malene vil gerne fortsætte som 

revisor.  

Torsten forklarede at klubben er gået over til en billigere hjemmeside. 

Leif: Spørgsmål til regnskabet. Regnskabet er godkendt.  

 

4. Indkomne forslag fra medlemmer: Ingen indkomne forslag.  

 

5. Fastsættelse af kontingent for 2025. Forslag om uændret kontingent. Forslaget er 

vedtaget.  



 

 

 

6. Valg til bestyrelsen: 
Bestyrelsen: 

A. Formand Karin Lorentzen. På valg i ulige år. 

B. Næstformand vælges i lige år. Torben Trier- Rudehus er genvalgt. 

C. Kasserer vælges i lige år. Dorte Skjerbæk – Maltegårdsfolden – er genvalgt. 

D. 2 bestyrelsesmedlemmer vælges hvert år. Helle Boock - Stald Ravnsnæsvej er 

genvalgt og Lotte Hyldgaard Smidt, Stald Kingo er genvalgt. 

E. 2 eller flere suppleanter – vælges hvert år. 

Louise Schlüter, Anne Richardt, Ravnsnæsvej, Ulla Idorn, Furesødal og Vicki Sehnberg er 

genvalgt. Mette Villemoes Holmgren ønskede ikke genvalg.  

Andre suppleanter der ønsker at opstille? Nej. 

F. 1 revisor vælges hvert år. Malene Kingo er genvalgt. 
 

 
7. Planlagte aktiviteter for 2024 v/Lotte 
Lotte fortalte om planlagte aktiviteter for 2024. Endelig plan for resten af 2024 udarbejdes 
ved næste bestyrelsesmøde. Pt. er fastelavnsridt afholdt. Planlagt: O-ridt, Fødselsdagen 
og andre både nye og traditionelle aktiviteter.  
 
8. Referat fra møde med samarbejdspartnere ved Anne og Torben 
Anne fortæller om indhegning i Sjælsølund-skoven. Karin modtog materiale fra DRF om, 
hvad der skal ske. Anne tog teten på udarbejdelse af et høringssvar med hjælp fra 
netværk, skovfogeden (Peter Søland - PS), DI og DRF. Svar fra PS: 62 ud af 82 hektar 
skal indhegnes og der henvises til tur i Folehaven, som Louise deltog i (der var 3 
deltagere, hvor de to var Louise og hendes mand). Her blev kun Folehaven og 
Rungstedhegn nævnt. Anne gennemgik at vi har ret til at ride i indhegningerne. PS 
henviser til lokale møder og offentlige ture, som dog ikke stemmer overens 
klubmedlemmernes oplevelser. Anne sidder i Friluftsrådet, som bakker op om rytternes 
ønsker.  
Anne har i sit høringssvar lagt vægt på at klubbens ryttere er naturryttere, som ikke har 
adgang til bane og ridehus. Sjælsølund er en ”lomme” hvor man kan ride i naturen uden 
cykelryttere m.v. som der er i Rude Skov. Anne har haft sparring fra Karin.  
Og hvad så nu? Anne ved det ikke. Samarbejdet med andre organisationer har været 
positivt og klubben har sat sit aftryk i debatten. Vi håber og tror på, at hegnet ikke 
opsættes. Ingen ved hvad tidshorisonten for beslutningen er. Tak til Anne for det store 
arbejde.  
Dorte har også skrevet et personlig høringssvar om urørt skov, da det ligger Dorte meget 
på sinde – og forklarer hvad urørt skov betyder og har af konsekvenser for skoven og for 
klimaet.  
Leif: Vi skal have fokus på hvad klubben har aktier i. Der er ingen spørgsmål til 
gennemgangen af emnet om urørt skov.  
 

9. Villingurs historie og hjemmeside ved Torsten 



Torsten viser hjemmesiden og fortæller om klubbens historie. Både det gamle klubblad og 

formændenes beretning gennem tiden. På hjemmesiden findes det hele under ”Klubbens 

historie”. Torsten har scannet alt materiale som kun eksisterende i papirform. Torsten viste 

og fortalte om udvalgte historier. Torsten opfordrer alle til at henvende sig, hvis de har 

materiale, der er interessant. Særligt der, hvor der er ”huller” i historien.  

Torsten opfordrer også til bidrag om fx aktiviteter, referater af aktiviteter som medlemmer 

har deltaget i uden for klubben, samt andre ideer til stort og småt. Torsten vil også gerne 

høre, hvis nogen er interesserede i at arbejde med layout og opsætning, da dette 

efterhånden har nogle år på bagen.  

 

10. Eventuelt/ ideer fra medlemmerne m.m. 

Karin R. har kursus med Marianne Flormann den 23. og 24. maj. Det afholdes i Birkerød 

og handler om nervesystemet hos både heste og mennesker.   

 

Ikke flere forslag eller kommentarer fra medlemmerne.  

 

Leif erklærer generalforsamlingen for afsluttet.  

 

 

 

Vi slutter General Forsamlingen med sangen TølteriTøltera. 

 

En særlig tak skal lyde til Helle, Anne og Vicki for dejlig mad og til Eva for skønne kager til 

kaffen.  

  
 
Lotte Hyldggard Smidt/referant/6.3.2024 


